

中國地质大学
CHINA
UNIVERSITY
OF GEOSCIENCES



中國地质大学
CHINA UNIVERSITY OF GEOSCIENCES
武汉 · WUHAN



微信公众号: 留学地大
Wechat: cuggjy



联系方式 Contact Information

- 蔡宇恒、吴凌奇、赵阳平
- 电话: +86-27-6788 3283
- 传真: +86-27-8751 5956
- 邮箱: overseas@cug.edu.cn
- 网址: <https://iec.cug.edu.cn/> (中文版) <https://eniec.cug.edu.cn/> (英文版)
- 联系部门: 国际学生招生与项目拓展办公室
- 地址: 中国湖北省武汉市洪山区鲁磨路 388 号中国地质大学 (武汉) 国际教育学院
- 邮编: 430074
- Mr. Jason、Ms. Wendy、Ms. Monica
- Tel: +86-27-6788 3283
- Fax: +86-27-8751 5956
- Email: overseas@cug.edu.cn
- Website: <https://iec.cug.edu.cn/> (Chinese version) <https://eniec.cug.edu.cn/> (English version)
- Office: International Student Admissions and Program Development Office
- Address: International Education College, China University of Geosciences, 388 Lumo Road, Wuhan, Hubei, 430074, China

China University of Geosciences

2025 Chinese Government Scholarship-High Level Postgraduate Program

中国地质大学 (武汉)

2025年中国政府奖学金
——高水平研究生项目申请指南

艰苦朴素 求真务实

HARDWORK SIMPLICITY
SEEKING TRUTH AND PRAGMATISM



历史沿革

Brief History



2018

• 教育部湖北省共建
Co-sponsored by the Ministry of Education and the Hubei Provincial Government

2006

教育部国土部共建
Co-sponsored by the Ministry of Education and Ministry of Natural Resources of the P.R.C.

2000

• 划归教育部管理
Officially administered by the Ministry of Education of the P.R.C.

1987

中国地质大学
Renamed as China University of Geosciences (CUG)

1978

• 设立武汉地院北京研究生部
Graduate School of WCG established in Beijing

1974

搬迁武汉地质学院
Relocated to Wuhan and renamed as Wuhan College of Geology (WCG)

1970

• 搬迁湖北地质学院
Relocated to Jiangling and renamed as Hubei College of Geology (HCG)

1960

全国重点院校
Honoured as the National Key University

1952

• 北京地质学院
Beijing College of Geology (BCG)

683 Ph.D. Supervisors
博士生导师 **683人**
511 Professors
教授 **511人**
946 Associate Professors
副教授 **946人**



3405
Faculty and Staff
学校现有教职员工 **3405人**



1 Academician of the Chinese Academy of Engineering
中国工程院院士 **1人**



中国科学院院士 **12人**
12 Academicians of the Chinese Academy of Sciences



18719 Bachelor Students
本科生 **18719人**
1306 International Students
国际学生 **1306人**



12067 Master Students
硕士研究生 **12067人**
2339 Ph.D. Students
博士研究生 **2339人**



国际排名
Global Rankings

2025 U.S. News 世界大学排名
(U.S. News & World Report Best Global Universities Rankings)



21所院系
21 Schools

- School of Earth Sciences
地球科学学院
- School of Geophysics and Geometrics
地球物理与空间信息学院
- School of Economics and Management
经济管理学院
- School of Mathematics and Physics
数学与物理学院
- School of Marine Science and Technology
海洋学院
- School of Earth Resources
资源学院
- School of Engineering
工程学院
- School of Automation
自动化学院
- School of Foreign Languages
外国语学院
- School of Sports Science and Physical Education
体育学院
- School of Sustainable Energy
新能源学院
- School of Environmental Studies
环境学院
- School of Geography and Information Engineering
地理与信息工程学院
- Gemological Institute
珠宝学院
- School of Computer Science
计算机学院
- International Education College
国际教育学院
- School of Materials Science and Chemistry
材料与化学学院
- School of Mechanical Engineering and Electronic Information
机械与电子信息学院
- School of Public Administration
公共管理学院
- School of Arts and Communication
艺术与传媒学院
- School of Marxism
马克思主义学院



教育项目

Educational Programs



地大构建了预科→本→硕→博→博后完整的来华留学教育体系

CUG has formed an integrated training system of pre-university, undergraduate, master, Ph.D and post doctoral education for the international students.

70

70个本科专业
Undergraduate
Majors



34

34个一级学科硕士点
1st Class
Disciplines Offering
Master Degrees

19

19个一级学科博士点
1st Class
Disciplines Offering
Ph.D Degrees



16

16个博士后研究站
Post -doctoral
Research Stations



国家级高端来华留学教育平台

National High-level International Student
Education Platforms



我校从1954年开始招收来华留学生，距今已有70年的来华留学办学历史。

CUG started to recruit international students in 1954,
boasting a history of 70 years for international students education.



“一带一路”

国际地学教育培训中心
The Belt and Road International
Center for Geoscience
Education and Training



中国-非洲地学
合作中心非洲学院
Africa Institute of China-
Africa Geosciences
Cooperation Center



中国-东盟地学合作
中心东盟学院（武汉）
ASEAN Institute of China
-ASEAN Geosciences
Cooperation Center



中国-上海合作组织地学
合作研究中心武汉学院
Wuhan Institute of China
-SCO Geosciences
Cooperation Research Center

国家级平台 National Platforms

预科教育基地

The Pre-University Education Center of MOE

中国地质大学（武汉）是教育部选定的
中国政府奖学金本科来华留学生预科教育基地

CUG is one of the 17 universities to provide Pre-University
Program for International Undergraduates awarded with
Chinese Government Scholarships (CGS) under the Ministry
of Education (MOE) of China.

HSK考点单位

HSK Test Center

中国地质大学（武汉）是
汉语水平考试（HSK）考点单位

CUG is authorized to have the Test Center
of Chinese Proficiency Test (HSK) by the
Center for Language Education and
Cooperation of MOE.

项目介绍 Program Introduction

中国政府奖学金高水平研究生项目是中国教育部资助的全额奖学金项目，用于部分中国高校自主招收优秀国际研究生来华学习。受教育部的委托，中国地质大学（武汉）承担执行该项目，负责招收优秀国际学生来校攻读硕士和博士学位。

Chinese Government Scholarship – High Level Postgraduate Program is a full scholarship established by Ministry of Education of China to support Chinese universities to recruit outstanding international students for graduate studies in China. CUG is one of the prestigious universities designated to undertake this program to recruit excellent graduate students for Master and Doctoral Programs.

本项目以服务国际社会发展需求为导向，坚持“学术卓越”，以提高科研学术质量为核心，坚持立德树人，培养在本门学科上掌握坚实宽广的基础理论和系统深入的专门知识，有独立从事科学研究和实践创新能力，在科学或工程领域做出创造性成果的拔尖创新国际人才。

The program is oriented towards serving the needs for the development of international society, undertaking the core mission of improving the quality of scientific research and academic activities. With establishing moral integrity in cultivation and pursuing academic excellence as the fundamental tasks, CUG endeavors to train outstanding innovative international talents who possess complete mastery of extensive and solid theoretic foundation as well as systematic and in-depth professional expertise, formidable competence for working on individual scientific research and innovative practices, and full potential for making creative accomplishments in the fields of science and engineering.

近三年来，本项目学生的科研创新成果不断涌现，在国际著名学术期刊上发表高水平SCI论文共236篇，其中，T1级别49篇，T2级别187篇。（高水平论文内容详见：https://eniec.cug.edu.cn/High_level_Academic_Papers/Academic_Papers_Published_by_CUG_international_S.htm；中国地质大学（武汉）论文期刊分类办法详见：https://eniec.cug.edu.cn/High_level_Academic_Papers/CUG_Academic_Journal_and_Paper_Classification_Gu.htm）。

In the recent 3 years, the doctoral international students enrolled in this program have made successive achievements in scientific research and innovation, publishing a total of 236 high-level SCI papers on renowned academic journals home and abroad, including 49 T1 papers and 187 T2 papers. https://eniec.cug.edu.cn/High_level_Academic_Papers/Academic_Papers_Published_by_CUG_international_S.htm; Please visit the link to see more about CUG Academic Journal and Paper Classification Guide: https://eniec.cug.edu.cn/High_level_Academic_Papers/CUG_Academic_Journal_and_Paper_Classification_Gu.htm



申请资格 Eligibility

1. 申请人为非中国籍公民，身体健康；
Applicants must be citizens of a country other than the People's Republic of China, and be in good health;
2. 来华攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄不超过35周岁；
来华攻读博士学位者，须具有硕士学位，年龄不超过40周岁；
Applicants must:
be a bachelor's degree holder under the age of 35 when applying for master's programs;
be a master's degree holder under the age of 40 when applying for doctoral programs.
3. 申请中文授课专业者，须达到HSK4级水平；
Applicants for Chinese-taught programs must pass HSK4;
4. 申请者须通过导师的面试考核。
Applicants should take the interview assigned by the prospective supervisors.

奖学金内容与标准 Scholarship Coverage and Criteria

- 包含学费、校内住宿、在华期间生活费和综合医疗保险。
1. Tuition waiver;
 2. On-campus accommodation;
 3. Living allowance in China;
 4. Comprehensive medical insurance.



全英文授课项目 English Taught Programs



硕士全英文授课专业: English Taught Programs in Master Degree:

- 地质学
Geology
- 地质资源与地质工程 (矿产普查与勘探)
Geological Resources and Geological Engineering
(Mineral Resource Prospecting and Exploration)
- 环境科学与工程
Environmental Science and Engineering
- 地下水科学与工程
Groundwater Science & Engineering
- 石油与天然气工程
Petroleum and Natural Gas Engineering
- 地质资源与工程 (地质工程)
Geological Resources and Geological Engineering (Geological Engineering)
- 计算机科学与技术
Computer Science and Technology
- 控制科学与工程
Control Science and Engineering
- 海洋科学
Marine Sciences
- 测绘科学与技术
Surveying Science and Technology
- 材料科学与工程
Materials Science and Engineering
- 工商管理
Business Administration
- 应用经济学
Applied Economics
- 公共管理
Public Administration

注: 所有博士专业均可英文授课
Note: All of the Ph.D. programs at CUG can be conducted in English.



申请流程 Application Procedure



- 注册并登陆“中国政府奖学金申请系统” (<http://www.campuschina.org>)
Visit CSC Online Application System (<http://www.campuschina.org>) and log in.
- 选择Type B, 填写中国地质大学 (武汉) 代码: 10491
Choose Type B, fill in the CUG agency code 10491
- 填写申请表, 将所有申请材料上传至CSC系统后提交信息。
Fill out the application form, submit all the required documents to the CSC website.

注: 中国地质大学 (武汉) 不接受纸质邮寄材料
Note: Hard copies are not accepted by CUG.



招生专业 Major in Admission



请参阅中国地质大学 (武汉) 国际学生硕士/博士招生简章。
please refer to the International Student Admission Guide for Master /Ph.D Degrees of China University of Geosciences.



申请时间 Application Period



2024年11月15日至2025年2月15日
From November 15, 2024 to February 15, 2025



申请材料 Application Materials



- 1. 《中国政府奖学金申请表》（中文或英文填写）。**
Application Form for Chinese Government Scholarship (in Chinese or English);
- 2. 护照首页。**如现持有护照有效期不符合要求（护照有效期应晚于2025年9月），请及时换发新护照。
Copy of Passport Home Page. If the validity of the applicant's current passport does not meet the requirement (meaning the passport expires before September 2025), please apply for a new passport before submitting the application;
- 3. 经公证的最高学历证明。**如申请人为在校学生，须提交本人就读学校出具的预计毕业证明或在学证明。
Notarized highest diploma. Prospective diploma winners must submit official proof of student status by their current school. Documents in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations;
- 4. 学习成绩单（自本科阶段起）。**成绩单扫描件应包括本科、硕士（如有）、博士（如有）学习阶段，直至最近一学期的成绩。成绩单应由就读学校教务处、研究生院或有关学生管理部门开具并盖章。可提供中/英文成绩单，如为英语以外语种，需另提供英文翻译件并公证。
Academic transcripts (from the undergraduate program onwards). Copies of academic records from first to last semester during the undergraduate, graduate (if any), and doctoral programs (if any) shall be provided. These transcripts shall be issued and sealed by the attending university's academic affairs office, graduate school, or student management department. They can be in Chinese or English, but must be attached with notarized English translations if they are in foreign languages other than English;
- 5. 语言能力证明。**申请以中文为专业教学语言的申请人须提供有效期内且与相应中文水平要求相符的 HSK 成绩报告。申请以英语为专业教学语言的申请人应提供相应的语言能力证明，如雅思或托福成绩单（详细要求见后）。

Language qualification certificates. Applicants for Chinese-taught programs must submit valid HSK reports in accordance with the corresponding Chinese proficiency requirements. Applicants for English-taught programs shall provide relevant language proficiency certificates like IELTS or TOFEL report (detailed requirements could be found below);

- 6. 来华学习计划。**应提交中/英文学习计划（1000 字以上），须重点说明专业背景、研究方向、未来学习/研究规划等内容，同时也可简要说明来华意愿、对中国与学校的认知。学习计划只可以用中文或者英文书写。博士研究生须由中国地质大学（武汉）的中方导师签字。
A study plan proposal. A study plan written in Chinese or English shall contain more than 1,000 characters or words. Please be noted that the proposal should be mainly focus on the description of academic background, research field and the future study/research plan; a brief introduction of the reason you choose to study in China and CUG, the understanding of China and CUG could also be included in the proposal. The proposal of a doctoral student shall be signed by the applicant's Chinese supervisor from CUG;
- 7. 推荐信。**提交两名教授或副教授的推荐信，内容应重点包含对申请人来华学习目标要求，中方院校或者中方导师与国外导师的合作情况或者校际交流情况，以及对综合能力，未来发展的评价，只可用中文或英文书写。
Recommendation letters. Two letters of recommendation (written only in Chinese or English) from professors or associate professors shall be submitted. These letters shall describe the applicant's objectives of learning in China, comprehensive abilities, and evaluation of future growth, as well as the cooperation between the supervisors or the exchange between universities both in China and abroad;
- 8. 《外国人体格检查表》复印件（原件自行保存，此表格由中国卫生检疫部门统一印制，须英文填写）。**申请人应严格按照《外国人体格检查表》中要求的项目进行检查。缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》无效，检查结果有效期为6个月。
A photocopy of the Foreigner Physical Examination Form completed in English (the original copy shall be kept by the applicant). The form is designed by the Chinese quarantine authority and can be obtained from the dispatching authority. The physical examinations must cover all the items listed in the Foreigner Physical Examination

Form. Incomplete records or those without the signature of the attending physician, the official stamp of the hospital, or a sealed photograph of the applicants are invalid. Please select the appropriate time to take a physical examination as the result is valid for only 6 months.

9. 无犯罪记录证明。 申请人须提交由所在地公安机关出具的有效期限内的无犯罪记录证明，通常应为提交申请之日前6个月以内的证明文件。

Non-criminal record report. The applicant shall submit a valid certificate of Non-Criminal Record issued by the local public security authority, usually issued within 6 months prior to the submission date of the application.

10. 在华应届毕业学生须提交在华居留许可页及当前所在学校开具的在校表现证明；Fresh graduates currently in China should submit the photocopy of the residence permit page and a proof of school performance from the current school.

11. 年龄不满 18 周岁的申请人，须提交在华法定监护人的相关法律文件。Applicants under the age of 18 should submit the valid documents of their legal guardians in China;

12. **其他附件材料**（如中国地质大学（武汉）优秀国际学生导师推荐意向表、获奖证书、发表论文专著等）。
Other additional documents (e.g. Supervisor's Recommendation Form for Excellent International Students, award certificates, papers, publications).

注意：通过系统上传的材料须清晰、真实、有效。建议申请人使用专业设备扫描需提交的有关文件，因材料不清晰或无法可识别造成的后果由申请人承担。

Reminder: Uploaded supporting documents must be clear, authentic and valid. Applicants are recommended to use a professional device to scan the relevant documents. Applicants shall bear the consequences caused by unclear or unidentifiable uploaded materials.



语言要求 Language Requirements



1. 中文授课专业，申请者需达到HSK4级水平方可申请。
Applicants without HSK4 will not have the qualification to apply for Chinese-taught programs.

2. 英文授课专业，申请者需到达TOFEL IBT 80分，IELTS需到达6.0分。不能提供标准化英语测试证明的，上一阶段学位学习使用英语教学的申请者，需提供相关证明。母语为英语的申请者，可以免除提供上述英语水平证明。
Applicants who applied for English-taught programs should provide valid TOEFL (80 or above) or IELTS (6.0 or above) certificates. Applicants who are unable to provide proof of standardized English language testing are required to provide proof of English language instruction for their previous degree studies. Applicants whose mother language is English are exempt from providing proof of English language proficiency as described above.



录取与通知 Admission and Notification



4月底，学校确定奖学金推荐名单，报送中国国家留学基金委；CSC对学校录取结果进行审核后确定录取名单；7月底前，对被录取者发放《录取通知书》、《外国留学人员来华签证申请表》（JW201表）

CUG will review the application documents and decide the recommended candidates before the end of March. The list of recommended candidates will be sent to the CSC for the final review and approval. Before the end of July, Admission Letter and Visa Application Form for Study in China (JW201) will be sent out from CUG to the approved scholarship winners.